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Hej Märta!

Tack för era frågor.

Mitt svar har dröjt lite av flera anledningar. Framförallt har vi en väldigt ny ledning
på ABF Malmö där jag som verksamhetsansvarig är den som har suttit längst, ett år,
på min post. Som du vet lämnade Åsa Sandström sin post som ombudsman tidigt i
våras. Göran Lundström är just nu tillförordnad sedan slutet av januari och vi är
just nu inne i en rekryteringsprocess för att tillsätta denna tjänst. Johan Appelqvist
tillträdde som administrativ chef i augusti. Därför har jag velat gå igenom era
frågor grundligt för att kunna ge bra och tydliga svar. Samtidigt har vi haft många
interna granskningar just nu med efterkontroller och stickprov på förra årets
verksamhet som både har gett en bra bild av läget i verksamheten men också gjort
att mitt svar har dröjt lite extra.

Vi har precis kommit igenom det första kvartalet och alla siffror och statistik alltid
är ganska osäkra för den här perioden men jag känner mig trygg i vår analys och
den övergripande bilden av verksamheten. Har ni ytterligare frågor så är det bara att
du hör av dig så ska kan vi pratas vid.

Malmö kulturförvaltning önskar senast fredag 2023-04-14 en skriftlig
uppdatering om nuläget och verksamheten i Malmö 2023 

Vi önskar svar på följande frågor: 

 

1. Hur analyserar ni, utifrån er verksamhet, situationen med minskade
volymer och hur hanterar ni det?  



 

Vi ser att det återhämtningen efter pandemin påbörjats. Detta gäller samtliga
verksamhetsformer. Om vi tittar på antalet arrangemang ligger vi på drygt hälften
av 2019 års verksamhet.  Som vi uppfattar det ligger det i linje med hur övriga
studieförbund och ABF nationellt ligger.  

Volymerna minskar av flera anledningar. Pandemin innebar ett stort avbrott i
verksamheten som fick till följd att många ledare och drivande personer i
föreningar och studiecirklar slutade och inte fick naturliga efterträdare. Att bygga
upp förtroende, kompetens och engagemang tar längre tid i ideella sammanhang
och särskilt där man fått börja om med helt nya personer.  

Vi ser dock ett stort behov och engagemang från många föreningar just nu.
Deltagandet i det öppna programmet med betalverksamhet kom snabbt tillbaka till
de vanliga nivåerna. Det är framförallt i föreningslivet som nystarten tar lång tid.  

Samtidigt granskas folkbildningen hårt just nu och ABF Malmö har både många
nya medarbetare i basorganisationen samt en helt ny ledning. Detta innebär att vi
gör ett stort internt arbete just nu med att analysera och förbättra verksamheten och
framförallt våra interna rutiner för dokumentation, underlag och stöd till
föreningarna. Allt utifrån de riktlinjer som folkbildningsrådet har för finansiering
med stadsbidragen.  

 

ABFs mål är att ge mest till de som fått minst och utjämna klassklyftorna, det
innebär att vi samarbetar med människor och föreningar som ibland behöver mer
stöd för att uppfylla villkoren för samarbete med ett studieförbund och där måste
även ABF Malmö bli bättre. 

 
ABFs mål är att ge mest till de som fått minst och utjämna klassklyftorna, det
innebär att vi samarbetar med människor och föreningar som ibland behöver mer
stöd för att uppfylla villkoren för samarbete med ett studieförbund och där måste
även ABF Malmö bli bättre. 

2. Utifrån nuläget - vilka utvecklingsområden är prioriterade innevarande
verksamhetsår samt 2024? Vad innebär det för er verksamhet i Malmö? 
 

Vi satsar mycket på stöd till föreningar genom föreningsutbildningar. Till exempel
hur man utvecklar sin förening hållbart, socialt, resursmässigt och ekonomiskt men
också kring inkludering och demokrati, kommunikation mm. Vi utvecklar och
erbjuder fler cirkelledarutbildningar och introduktioner.  

Vi jobbar också internt med att effektivisera och förbättra rutiner kring våra
samarbeten och hur vi planerar verksamheten ihop med föreningarna. Det innebär
att mer resurser läggs på kompetenshöjande insatser och stöd till föreningar. Det
innebär också att vi under det kommande året genomför ett internt kompetenslyft i



basorganisationen ser över hur vi bäst kan sprida våra resurser och öka kapaciteten
och tillgängligheten för våra medlems- och samarbetsorganisationer.  

3. Ge konkret och kortfattad uppdatering om den ordinarie
folkbildningsverksamhet ni genomför i Malmö under våren 2023 och
planerar hösten 2023. Använd nedanstående rubriker och skriv gärna i
punktform. Kommentera och förtydliga även större förändringar, t ex
om ni tappat någon större verksamhet eller samarbetspart. 

1. Programförd verksamhet 

◾ Det är svårt att utläsa en tydlig bild så här tidigt på året för
innevarande år men i dagsläget har vi mer planerad och
genomförd verksamhet än vid samma tidsperiod förra året.  

◾ Vi ser att verksamheten stadigt ökar och vi är måna om
att hellre öka långsamt och med god kvalitet än att skynda
tillbaka till tidigare nivåer.  

◾ Vi ser inga större förändringar i programförd verksamhet. 

2. Verksamhet i samverkan med föreningar och samfund 

◾ Vi gör fortsatt den största andelen av vår
folkbildningsverksamhet i samarbete med lokala
föreningar. Här pågår ett ständigt kvalitetsarbete kring planering
och underlag för den verksamhet vi bedriver ihop med
föreningarna.  

◾ Vi ser dock inga större förändring kring dessa samarbeten eller
att vi avbrutit några större samarbeten.  

◾ Under 2022 och 2023 gör vi större satsningar på
föreningsutbildningar i hållbarhet, pedagogik, inkludering och
kommunikation för cirkelledare, styrelser och medlemmar i
föreningar. 

1. Verksamhet i samverkan med fristående musik-/kulturgrupper 

◾ Vi har i dagsläget ca 200 planerade, pågående och genomförda
cirklar med band, körer och orkestrar. Det är också fler än för
samma period förra året. 

2. Övrig verksamhet (andra former av folkbildning, som inte ingår
ovan) 

◾ ABF Malmö deltar just nu ett nationellt ESF-projekt med
verksamhet för och med Ukrainare i Sverige. I projektet anställs
flera cirkelledare och personal för att genomföra denna
verksamhet och vi gör verksamhet som ska integrera deltagarna i
samhällsengagemang och jobbmöjligheter.  

◾ Vi driver också ett projekt kring språkrättvisa för personer som
både har utländsk bakgrund och funktionsvariation. Projektet
jobbar med att ta fram metoder och system för
simultantolkning för dessa personer. Projektet finansieras av



Allmänna Arvsfonden och ABF. 

Ange även preliminär beräknad omfattning 2023, i form av studietimmar och
unika deltagare i cirkel och annan folkbildning samt antal kulturprogram. 

Vi beräknar att verksamheten kommer fortsätta öka under detta år men det
är i nuläget svårt att veta exakt vart vi hamnar. Första kvartalets siffror visar
att vi ligger i något högre omfattning än förra året. Prognosen är att vi
hamnar på ca 4000 arrangemang samt ca 88 500 timmar.  

 

Förra året var det 6323 unika personer. Vi räknar med att
studiecirkelverksamheten och annan folkbildning kommer att öka vilket
också torde öka antalet unika personer. 

 

4. Hur har förändringar i verksamheten påverkat er ekonomi (både
intäkter och kostnader)? Vilka omprioriteringar har ni gjort? 

ABF Malmö har ännu bara påverkats ekonomiskt i begränsad omfattning då
stadsbidragen frysts under pandemiåren. Men vi tittar givetvis framåt. 

Vi står inför ett nytt stadsbidragssystem 2024. ABF välkomnar det nya
stadsbidragsmodellen som ligger i linje med ABFs hållning med större fokus på
kvalitet än volymmål. Med det sagt känner vi viss oro för budgetmässiga
förändringar av stadsbidraget som inte bygger på objektiva utgångspunkter utan på
politiska svängningar och åsikter om folkbildningens funktion i det demokratiska
samhället. Därav ser vi ju de kommunala stöden som än viktigare för att trygga en
kvalitativ folkbildning i kommunen.  

Betalverksamheten kom igång relativt snabbt efter pandemin och har därför inte
heller drabbat verksamheten i någon större utsträckning. När intäkterna var låga,
försvann även mycket personalkostnader i form av cirkelledararvoden. Flera fasta
tjänster hölls också vakanta under pandemin och resulterade i att vi kunde
upprätthålla en hyggligt balanserad ekonomi. ABF Malmö passade även på att
genomföra större renoveringar på Spånehusvägen under de drabbade åren då
verksamheten var låg.  

Nationellt gjordes också stora digitala insatser precis innan pandemin som har
underlättat den digitala verksamheten och ABF Malmö fortsätter att utveckla våra
digitala verktyg både i internt kvalitets och dokumentationssyfte men även utåt som
verktyg i verksamheten. 

 

Allt gott!

Karin Oscarsson



Bit. Ombudsman
Verksamhetsutvecklare
_________________________________
Arbetarnas Bildningsförbund
ABF Malmö

www.malmo.abf.se

info.malmo@abf.se

 

Telefon direkt: 040-35 24 08
Mobil: 0702-19 67 72
Växel: 040-35 24 00

karin.oscarsson@abf.se

 

Besöksadress: ABF Malmö, Spånehusvägen 47, 211 58 Malmö

Fakturaadress: abf.0000@pdf.scancloud.se | ABF Malmö, FE854-090 Scancloud, 831
90 Östersund

 

ABF är Sveriges ledande studieförbund. Vi erbjuder studiecirklar, kurser, föreläsningar och
kulturarrangemang i alla landets kommuner.
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Studieförbunden i Malmö

 

Hej!
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Det har skett stora förändringar i studieförbundens verksamhet, både efter
pandemin och som effekt av granskningar och nya villkor för de statliga bidragen.
Detta kräver nya arbetssätt, inte minst i studieförbundens samarbeten med
föreningar och kulturgrupper. 

 

I de mått som används i beräkningen av Malmö stads stöd ser vi att
deltagartimmarna i studiecirkel totalt har minskat med ca 60% i Malmö 2022,
jämfört med 2019 (alltså före pandemin). Antalet unika deltagare i studiecirkel har
totalt minskat med ca 35%. Alla studieförbund har minskat, men i olika grad. Vi ser
också att detta inte är något unikt för Malmö. Studieförbundens referensgrupp i
Malmö bekräftar att mönstret i stort även gäller nationellt.

 

Mot bakgrund av de stora förändringar som skett har Malmö kulturförvaltning
behov av en aktuell uppdatering. Detta som komplement till de ansökningar/
verksamhetsplaner vi in fick hösten 2022 och de redovisningar för 2022 som ska
skickas in i mitten av maj.

 

Malmö kulturförvaltning önskar senast fredag 2023-04-14 en skriftlig
uppdatering om nuläget och verksamheten i Malmö 2023 

Vi önskar svar på följande frågor:

 

1. Hur analyserar ni, utifrån er verksamhet, situationen med minskade volymer
och hur hanterar ni det?  

2. Utifrån nuläget - vilka utvecklingsområden är prioriterade innevarande
verksamhetsår samt 2024? Vad innebär det för er verksamhet i Malmö?

3. Ge konkret och kortfattad uppdatering om den ordinarie
folkbildningsverksamhet ni genomför i Malmö under våren 2023 och
planerar hösten 2023. Använd nedanstående rubriker och skriv gärna i
punktform. Kommentera och förtydliga även större förändringar, t ex om ni
tappat någon större verksamhet eller samarbetspart.

1. Programförd verksamhet
2. Verksamhet i samverkan med föreningar och samfund
3. Verksamhet i samverkan med fristående musik-/kulturgrupper
4. Övrig verksamhet (andra former av folkbildning, som inte ingår ovan)

Ange även preliminär beräknad omfattning 2023, i form av studietimmar och unika
deltagare i cirkel och annan folkbildning samt antal kulturprogram.



4. Hur har förändringar i verksamheten påverkat er ekonomi (både intäkter och
kostnader)? Vilka omprioriteringar har ni gjort?

 

Om ni har frågor är ni alltid välkomna ta kontakt med oss. 

 

Om utskicket av något skäl hamnat hos fel person får ni gärna återkoppla så snart
som möjligt.

 

 

Bästa hälsningar

Enligt uppdrag

 

Märta Lünnér

Utvecklingssekreterare

 

MALMÖ STAD

Kulturförvaltningen

Administrativa avdelningen

Kulturstrategiska enheten

Sektionen för kulturstöd och analys

205 80 Malmö

 

Besöksadress:

Baltzarsgatan 31

040-344855

marta.lunner@malmo.se

www.malmo.se/kultur

mailto:marta.lunner@malmo.se
http://www.malmo.se/kultur


 

Kulturnämnden hanterar personuppgifter i enlighet med EU:s dataskyddsförordning
(2016/679). Läs mer på malmo.se/personuppgifter

 

https://malmo.se/personuppgifter

